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Handikapprådet 

26 mars 2008 

Plats och tid Erstaviksrummet kl. 19.00-20.40 

Närvarande Lotta Riedel Nacka kommun, ordförande 
Birgitta Westman Nacka kommun 

Margareta Huzelius Nacka kommun 
Kerstin Fagerström AANV 

Lena Henriksson Attention Nacka/Värmdö 
Gunder Wåhlberg DHR 

Fleming Weidenhaijn FEB 
Lena Evrell FUB 

Zigan Karlsson Lezdins R 
Ulla Tegsten RBU 

Björn Johannisson SRF 
Kent Andersson SRF 

Övriga deltagare Hans-Ivar Swärd, SLK 
Utses att kontra- Gunder Wåhlberg 
signera 
Underskrifter Sekreterare ………………………………………………… 

Hans-Ivar Swärd 

Ordförande 	 …………………………………………………. 
Lotta Riedel 

Kontrasignerar 	 ………………………………………………… 
Gunder Wåhlberg 

Utdragsbestyrkande 
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1.	 Mötets öppnande 

2.	 Minnesanteckningar från föregående möte den 30 

januari 2008 


Det noterades att Gunder Wåhlberg är ersättare generellt i arbetsutskottet 

och inte enbart för Lena Evrell. I övrigt lades minnesanteckningarna till 

handlingarna. 


3.	 Förslag till detaljplan för del av Kvarnholmen, etapp 

1 – norra kajområdet 


Följande yttrande godkändes: 

Handikapprådet saknar en tydlig redovisning i detaljplaneför

slaget av hur handikappfrågorna beaktats inom planområdet. 

Dessa frågor bör tydliggöras under en egen rubrik ”Handi

kapptillgänglighet” i planbeskrivning och gestaltningspro

gram för att frågorna skall beaktas under projekterings- och 

genomförandeskedet 

Av planunderlaget framgår att möjlighet till handikapptill

gänglig kommunikation mellan kajplanet och framtida buss

hållplats och centrum vid Tre Kronors väg ingår i kommande 

planetapp. Hur säkerställs dess tillkomst inför utbyggnad av 

den första planetappen?

Vid detaljprojektering och genomförande av den yttre miljön: 

kaj, gårdar och parkområde, skall i avseende på ytornas dis

position och ytbeläggning hänsyn tas till tillgänglighet för 

personer med nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga. 

. 


4.	 Ändring genom tillägg till detaljplan för Rensätra I, 

del av Skarpnäs, Kummelnäs och Rensttra (DP 69) 


Handikapprådet har inget att erinra mot förslaget. 

5.	 Tillgänglighetsguiden 
Hans-Ivar Swärd berättade att för det fortsatta arbetet med tillgänglighets

guiden behöver vi lägga vad guiden ska innehålla, vilket också påverkar 

hur sen ska se ut. Ett möte med rådets referensgrupp för att diskutera detta 

är planerat till nästa vecka. Därefter bör det kunna läggas ut ett tydligare 

uppdrag för arbetet med att ta fram guiden. 


6.	 Tillgänglighetsarbete på allmän plats 
I december 2003 tog Boverket fram föreskrifter och allmänna råd om un

danröjande av enkelt avhjälpta hinder, till och i befintliga lokaler dit all

mänheten har tillträde och på befintliga allmänna platser. Nacka kommun 

har som policy att människor med funktionshinder ska kunna leva som alla 

andra, med samma rättigheter och skyldigheter. Mot bakgrund av detta 

fanns vid dagens möte redovisning av att kommunen har påbörjat en in

ventering av de primära gångstråken i Nacka kommun för att identifiera 


Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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eventuella hinder. Utifrån denna inventering ska en handlingsplan tas 
fram. 

Arbetet i Nacka kommun är inne i ett antal olika faser beroende var i 

kommunen man befinner sig. Under 2007 genomfördes inventering av 

primära gångstråken på Sicklaön. Inventeringen av återstående kommun

delar ska utföras under år 2008. Närmast på gång är Älta. 


Under handikapprådets diskussion framkom följande.  Inventeringen avser 

primära gångstråk, vilket kan vara svårt att avgränsa. Normerna som ligger 

till grund behöver beskrivas tydligare för handikapprådet. Den utskickade

Ältakartan visar några uppenbara målpunkter som centrum och idrottsplat

sen, men väl så intressanta är också gångstråk till t.ex. lekplatser och barn

stugor och skolor. Rörelsemönstret kan även variera med årstiden, det är 

därför viktigt att framkomligheten beaktas i en inventering och åtgärds

plan. Enkla åtgärder behöver kanske inte ens planläggas utan kan genom

föras snabbt inom ett normalt löpande arbete.  

Handikapprådet anser att detta är ett viktigt område att bevaka och ser 

fram emot ett kontinuerligt samråd under inventeringsarbetet och upprät

tandet av åtgärdsplanen. 


Till nästa möte bjuds in handläggarna och även tekniska nämndens ordfö
rande för ett informationsutbyte. 

7. Ansökningar om medlemskap i handikapprådet 
Ansökningar hade till dags dato kommit in från 
1. Nacka Värmdö Reumatikerförening 
2. Attention Nacka/Värmdö 
3. Elöverkänsligas Förening 
4. FUB Nacka Värmdö 
5. Livgivarna 
6. Föreningen för Rörelsehindrade Barn och Ungdomar 
7. DHR Nacka Värmdöavdelningen 
8. Astma Allergiföreningen i Nacka - Värmdö 
9. Synskadades Riksförbund Nacka Värmdö 

Till granskningsgrupp utsågs Fleming Weidenhajn, Gunder Wåhlberg och 
Lasse Persson. 

8. Särskilda frågor för 2008 
Att ordna en utställningsdag eller liknande diskuterades, men erfarenheter

na från tidigare arrangemang som handikapprådet genomfört var inte bra. 

T.ex. så hade antalet besökare varit lågt. Det är en bättre idé att i så fall 

hänga på någon annan konferens eller möte och då kunna visa eller fram

föra det som man vill få fram. Ordföranden ska ta upp det i social- och äld

renämnden för bevakning vid kommande arrangemang.  
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Att göra som Värmdö kommun och ordna en temadag är tydligare och bor
de kunna ge bättre genomslag. De som har möjlighet ska besöka Värmdös 
temadag (arbetsmarknad och sysselsättningsfrågor för funktionshindrade) 
den 10 mars 2008. 

Från föreningarna hade kommit 
�	 Attention, bilaga 
�	 FUB, bilaga 
�	 Livgivarna: 

1.tidig delaktighet i konsekvensbeskrivningar av förslag och beslut 
samt tid att "läsa in" dessa. 
2. Tydlig information. Lättläst svenska - enkla symboler -  bildbe
skrivningar med text. 
3. Ambitioner att öka kunskaper om vad som ger utveckling och åter
hämtning(remission) främst vid olika former av psykisk ohälsa. (fort
bildning, seminarier, dialogmöten för drabbade, anhöriga, politiker och 
personal) 

�	 Astma Allergi: Tillgänglighetsfrågorna. 

9. Övriga ärenden 

Brukarundersökningarna 

Som en del i kommunens kvalitetskontroller genomförs brukarundersök
ningar. Det har dock visat sig att de ibland skickats direkt till personer med 
behov av stöd från en vårdnadshavare eller god man och inte till vårdnads
havaren / gode mannen, något som kan leda till problem. Beroende på 
funktionshindrets art kan det vara svårt, eller kanske omöjligt, för en vård
nadshavare eller god man att svara på frågan för någon annans räkning. 
Frågornas utformning kan dessutom vara sådana att svaret mycket lätt kan 
bli missvisande då t.ex. en svarande med ett cognitivt funktionshinder upp
fattar det mycket bokstavligt och svarar därefter. Frågornas värde kan ock
så diskuteras, det finns en oro för att negativa svar kan leda till en sämre 
behandling eller bemötande. Kommunens brukarundersökningar måste 
dock från år till år uppvisa en likformighet för att vara statistiskt godtagba
ra och göra det möjligt med jämförelse mellan år. Dessutom sker det jäm
förelser mellan ett antal kommuner, vilket också ställer krav på utform
ningen av undersökningen. 

Nyttan med att ge personlig kommentar i enkäterna känns osäker, även om 
möjligheten finns. Hur sprids de, vem läser och kommenterar/ besvarar? 
Med tanke på frågornas utformning är det snarare i kommentarerna än i 
markeringen i en svarsruta, som den intressanta informationen dyker upp. 
Det känns också som det mera riktas mot kvantitet än kvalitet. Man tar helt 
enkelt inte reda på hur det är och uppfattas hos brukarna. Å andra sidan är 
brukarundersökningarna en del i en kvalitetskontroll som innehåller flera 

Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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åtgärder. Det är samtidigt viktigt att framhålla att det är lika viktigt att ta 
fram goda exempel som att påpeka det som inte är så bra. Det är angeläget 
att handikapprådet får en möjlighet att med och påverka utformningen av 
kommande undersökningar. Det nämns också i texterna fokusgrupper, men 
ingen i handikapprådet känner till om dessa genomförts. Det är ett arbets
sätt som kan goda resultat och bra dialog mellan brukare och utförare. 

Till nästa möte med handikapprådet ska föreningsrådet göra en skrivelse 
med sina samlade synpunkter på brukarundersökningarna, hur de sker, ut
formas och inte minst, tolkas. 
Remissorgan 

Det kan förefalla som om handikapprådets roll som remissorgan har mins
kat, att döma av det reducerade antalet remisser som numera kommer till 
handikapprådet. Handikapprådet går ut med en påminnelse till nämnderna 
om att handikapprådets roll och betydelse som remissinstans är oföränd
rad. 

Ordföranden kommer även att med sig dessa synpunkter till social- och 
äldrenämnden.  

10. Anmälningar 
� Ekonomi KHR 2007 resp 2008 
� Östra Teatern ”Mohikan med vita strumpor” 20 maj 2008 
� ”Inspirationsdag” Värmdö den 10 mars 2008 
� ”Utvärdering socialpsykiatri 2007”, social- och äldrenämnden januari  
� ”Utvärdering LSS 2007”, social- och äldrenämnden  

****************************************************** 


Nästa möte den 28 maj 2008 

Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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Bilaga 

Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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Bilaga 

FUB Nacka/Värmdö 2008 03 28 

Viktiga arbetsuppgifter för handikapprådet i 

Nacka 2008 


Syfte och arbetsordning 

Vi vill att handikapprådet i Nacka ska fungera som informationsmottagare, 

remissinstans och referensgrupp till kommunen i frågor som berör området 

funktionshinder. Inom rådet finns en kompetens utifrån erfarenhet som bör 

tas tillvara. Respekt bör finnas för den demokratiska ordningen inom före

ningarna när det gäller remisstider etc.  


Vi vill ha en dagordning med rapporter från kommunens samtliga nämnder 

i ärenden som berör området funktionshinder. Handikapprådet ska särskilt 

informeras om frågor och förändringar inom socialtjänstens område.  Han

dikapprådets möten ska protokollföras och protokoll och dagordning ska 

finnas tillgängliga på hemsidan.  


Prioriterade områden för FUB Nacka/Värmdö för 2008 är: 
- kvalitetsuppföljning 
- sysselsättning /daglig verksamhet 

- fritid 


Kvalitet 
- arbeta med öppna jämförelser mellan olika verksamheter och utfö

rare 

- brukarstyrda kvalitetskontroller 

- kontaktpersoner både från brukare och personal ska finnas 

- berörda föreningar ska delta i utformandet av enkä


ter/kvalitetsundersökningar 

- förbättra arbetet med avvikelserapportering 


Sysselsättning/daglig verksamhet 
- förbättra kvaliteten på och utbudet av den dagliga verksamheten 


med sikte på ”livslångt lärande” 

- utöka samarbetet med den öppna arbetsmarknaden för att ge arbete 


åt personer med funktionsnedsättningar 

Fritid 

- arbeta för att ge personer med funktionshinder möjligheter att delta 

på lika villkor i kommunens fritidsprogram. 


- erbjuda anpassat fritidsprogram till de som har svårigheter att delta 

i det allmänna utbudet 


- se till att de verksamheter som erhåller bidrag från kommunen är 

öppna för alla 


************** 
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